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TRANSCRIPT VAN DE VERENIGDE VERGADERING VAN HOOGHEEMRAADSCHAP DELFLAND  

d.d. 27 maart 2019 

 

0.    Opening 

De voorzitter: Goede middag, dames en heren. Ik wil u allen van harte welkom heten op deze laatste V.V.-

vergadering in de huidige samenstelling. Ik open daarmee de vergadering. Ik wil u mededelen dat in ieder 

geval mevrouw Thessa Eekhout en mevrouw Hanke Hoogerwerf verhinderd zijn. Het spijt mij nog steeds heel 

erg dat mevrouw Eekhout niet aanwezig kan zijn. Mevrouw Hoogerwerf is ook gekozen als lid van de 

Provinciale Staten en volgens mij vindt daar een beëdiging plaats later vandaag, dus dat is de reden. Ik zie ook 

nog een paar lege stoelen, dus ik hoop dat de heer Van Adrichem en mevrouw De Zoete en de heer Ranner 

zich nog bij ons zullen voegen en mijnheer Kuijvenhoven zie ik ook nog, maar ik denk wel dat we moeten 

beginnen. U ziet ook dat er vele documenten voor u liggen, dit is duidelijk een vergadering niet digitaal. Dat 

onderstreept maar weer eens het belang van dat we straks weer overgaan op iBabs, want het is wel weer 

even wennen. Dat gezegd hebbend, het is natuurlijk de laatste vergadering en ik weet dat de heer Fekkes en 

ook de heer Nanninga later daar nog iets over willen zeggen. Vanzelfsprekend wil ik ook graag als uw dijkgraaf 

dat nog markeren, maar dat wil ik eigenlijk pas doen aan het einde van de vergadering voor de sluiting. 

Mijnheer Hombergen u wilt het woord, ja, daar kom ik nu.  

1. Vaststellen agenda 

De voorzitter: Dan gaan we nu door naar het vaststellen van de agenda. Die heeft u voor u liggen. Zijn er 

opmerkingen over de agenda? De heer Hombergen en mevrouw Hilders kom ik zo bij. 

De heer Hombergen: Dank u wel, mijnheer de voorzitter. Ingevlecht in het verhaal dat straks ook zal worden 

gehouden door ons V.V.-lid Fekkes, voor ons afscheid, hebben wij een motie bedacht en ik zou willen zeggen, 

wees geprepareerd dat we die motie ingevlecht in het verhaal van de heer Fekkes ter tafel brengen. 

De voorzitter: Prima, dank u wel. Mevrouw Hilders. 

Mevrouw Hilders: Voorzitter, ik zou eigenlijk even achter het katheder het woord tot u willen richten en tot de 

rest van de V.V. 

De voorzitter: Maar u wilt een agendapunt toevoegen? 

Mevrouw Hilders: Ik wil wel een aantal agendapunten toevoegen. 

Mevrouw Koop: Voorzitter, bij interruptie, is dit een ordevoorstel van mevrouw Hilders? 

De voorzitter: Het gaat alleen maar om, we zijn bezig met het vaststellen van de agenda, dus mevrouw Hilders, 

wat ik u zou willen verzoeken, dat is om kort en krachtig te zeggen welke agendapunten u zou willen 

toevoegen. Dan is het uiteindelijk aan de V.V. om te bepalen of ze dat willen doen. Dus wat zijn de 

agendapunten die u wilt toevoegen? 

Mevrouw Hilders: Allereerst ontbreekt het schriftelijk verslag en de griffier heeft ons gemeld dat de stukken 

vandaag allemaal schriftelijk worden uitgereikt, dus die zou ik graag alsnog aan de agenda willen toevoegen. Ik 
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zou aan de agenda willen toevoegen een aantal uitlatingen van de dijkgraaf in de pers, die strijdig zijn met zijn 

rol als onafhankelijk voorzitter en daar wil ik hem over bevragen, dat is punt twee. Een zwaarwegend punt van 

orde en democratie, ik heb op 18 maart, naar aanleiding van het project S.C.H.O.O.N. en zandfilter een 

agendapunt ingebracht, voorkomen gemankeerde besluitvorming en dit gaat over de gang van zaken met 

betrekking tot de besluitvorming over dit project. En het agendapunt heeft in essentie betrekking op de 

voorbereiding van besluitvorming en financiële verantwoording door het college. Het is een grondregel in 

onze parlementaire democratie dat een minderheid een agendapunt mag opvoeren en ik wil graag dit 

agendapunt opvoeren. En ten vierde heb ik een cadeautje voor de V.V. 

De voorzitter: Dank u wel. Ik stel voor dat we de punten één voor één behandelen. In de eerste plaats wilt u 

agenderen het schriftelijk verslag. 

Mevrouw Hilders: Ja, dat ontbreekt namelijk en er is door de griffier gezegd dat het verslag, dat dat schriftelijk 

zou worden uitgereikt. Nou heb ik het niet gezien, maar ik zie er iemand mee zwaaien. Dus als het op tafel ligt 

hoor ik het graag. 

De voorzitter: Ik kijk even naar de … Het ligt op tafel. 

Mevrouw Hilders: Dan wil ik het graag behandelen zo. 

De voorzitter: Dan wil ik maar direct in stemming brengen of er behoefte is door de V.V. om dit schriftelijke 

verslag te behandelen als agendapunt.  

Mevrouw Hilders: Maar het hoort toch bij de agenda? 

De voorzitter: Het staat niet op de agenda, dus u brengt het op als een additioneel agendapunt. Daarom vraag 

ik aan de V.V. of de V.V. akkoord is om dit toe te voegen aan de agenda. Wie is daarvoor? Wie is daartegen? 

Dan constateer ik dat de V.V. in ruime meerderheid besloten heeft om dit niet te agenderen. 

Mevrouw Hilders: Dan wil ik daar nog één ding aan toevoegen. Ik heb opgemerkt daarin dat het heel 

verstandig zou zijn om bij de keuze van bureaus die integriteit gaan toetsen, niet die bureaus te nemen die in 

Maastricht zulke canards hebben veroorzaakt, dat zijn Capra Advocaten en Hoffmann bedrijfsrecherche en 

daar wil ik dan nog even de aandacht op vestigen, dat u daar vooral niet mee in zee moet gaan. 

De voorzitter: Dank u wel. Dan gaan we nu naar het tweede punt wat u zou willen agenderen en dat zijn, ik vat 

het maar even samen, een aantal opmerkingen van uw dijkgraaf in diverse media. Ik vraag direct aan de V.V., 

wie wil dit agenderen als agendapunt?  

Mevrouw Hilders: Hier maak ik bezwaar tegen. Ik moet het op zijn minst even kunnen toelichten. 

De voorzitter: Nee, ik denk dat het duidelijk is wat u wilt agenderen en dat zijn de uitlatingen van uw dijkgraaf 

in de media. En dat zou u … 

Mevrouw Hilders: U heeft eenzijdig gezegd dat je kan kiezen op een partij die pleit voor maatregelen om 

blauwalg in recreatiewateren tegen te gaan. Alsof er één partij is hier, die zegt dat je dat niet moet tegengaan! 
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De voorzitter: Mevrouw Hilders, we gaan nu niet inhoudelijk praten over dit. Ik stel vast dat u graag zou zien 

dat deze V.V. praat over uitlatingen, bijvoorbeeld van uw dijkgraaf over blauwalgen en ik vraag de V.V. om aan 

te geven of ze dit willen agenderen. 

Mevrouw Hilders: Ik heb gezegd, ik wil het hebben over standpunten in de media die u heeft ingenomen en 

die in strijd zijn met uw rol als onafhankelijk voorzitter.  

De voorzitter: U heeft het zelf verwoord, dus ik vraag aan de V.V.: wie is er voorstander om dit agendapunt te 

agenderen? Niemand? Wie is er tegen? Dan is ook dit agendapunt afgewezen. Dan kom ik tenslotte bij uw 

derde voorstel en dat is, om het maar even heel kort samen te vatten, de hele besluitvorming 

informatievoorzieningen rond project S.C.H.O.O.N. 

Mevrouw Hilders: Het is breder dan dat. Ik wil voorstellen dat er een ontwerpbesluit komt dat op het moment 

dat dit besluit in de commissie komt, dat het college zorgt dat alle bij het ontwerpbesluit behorende 

informatie is aangeleverd aan de V.V. of de commissie, zodat in de commissie volwaardige behandeling kan 

plaatsvinden en het tweede voorstel is dat het besluit niet meer wordt gewijzigd nadat het in de commissie is 

geagendeerd, tenzij in overleg met de V.V., zodat het amendementsrecht van de V.V. geen geweld wordt 

aangedaan. 

De voorzitter: Mevrouw Hilders, het is duidelijk, maar ik vat het even samen. Deze voorstellen zouden 

onderdeel zijn van de bespreking van dit als agendapunt, dus ik wil eerst vaststellen of de V.V. S.C.H.O.O.N. op 

dit moment … 

Mevrouw Hilders: Dit is niet S.C.H.O.O.N., dit heet voorkomen gemankeerde besluitvorming. 

De voorzitter: Laat ik het dan zo zeggen, voorkomen gemankeerde besluitvorming. Wie is voorstander van de 

V.V. om dit nu te agenderen? 

Mevrouw Hilders: Voorzitter, ik wil graag hoofdelijke stemming hierover. 

De voorzitter: Als u hoofdelijke stemming … Dus dan hebben we de … Ik vraag even om … Dank u wel. We gaan 

over tot hoofdelijke stemming, dus de bekende ceremonie. Ik trek en het is nummer drie en dat betekent dat 

we beginnen met nummer drie, dat is de heer De Nooy. De heer De Nooy, bent u voor of tegen om 

gemankeerde besluitvorming op de agenda te zetten?  

De heer De Nooy: Tegen. 

De voorzitter: Tegen. Dan gaan we door naar de heer Houtzager. 

De heer Houtzager: Tegen. 

De voorzitter: De heer Van Adrichem is niet aanwezig. Mevrouw Eekhout is niet aanwezig. Mevrouw Jans. 

Mevrouw Jans: Tegen. 

De voorzitter: De heer Middendorp. 

De heer Middendorp: Tegen. 
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De voorzitter: De heer Van den Berg. 

De heer Van den Berg: Tegen. 

De voorzitter: Even kijken, we moeten naar een volgend blad. De heer Van Heijningen. 

De heer Van Heijningen: Tegen. 

De voorzitter: De heer Van Kretschmar. 

De heer Van Kretschmar: Tegen. 

De voorzitter: De heer Van Olphen. 

De heer Van Olphen: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Dijkshoorn. 

Mevrouw Dijkshoorn: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Ammerlaan. 

Mevrouw Ammerlaan: Tegen. 

De voorzitter: De heer Van den Berg. 

De heer Van den Berg: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Van der Burg. 

Mevrouw Van der Burg: Tegen. 

De voorzitter: De heer Hombergen. 

De heer Hombergen: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Hijlckema Vlieg. 

Mevrouw Hijlckema Vlieg: Tegen. 

De voorzitter: De heer Ranner. 

De heer Ranner: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Koop. 

Mevrouw Koop: Tegen. 

De voorzitter: De heer Kuijvenhoven. 
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De heer Kuijvenhoven: Tegen. 

De voorzitter: De heer Smits. 

De heer Smits: Tegen. 

De voorzitter: De heer Nanninga. 

De heer Nanninga: Tegen. 

De voorzitter: De heer Belt. 

De heer Belt: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Ter Woorst. 

Mevrouw Ter Woorst: Tegen. 

De voorzitter: De heer Simon. 

De heer Simon: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Hoogerwerf is afwezig. De heer Fekkes. 

De heer Fekkes: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw De Zoete. 

Mevrouw De Zoete: Tegen. 

De voorzitter: En dan ten slotte … O nee, sorry, de heer Schouffoer. 

De heer Schouffoer: Tegen. 

De voorzitter: Mevrouw Hilders. 

Mevrouw Hilders: Voor. 

De voorzitter: De heer Boekestijn. 

De heer Boekestijn: Tegen. 

De voorzitter: Dan concludeer ik dat 26 leden van de V.V. tegen gestemd hebben, één lid voor en daarmee is 

het voorstel verworpen. Het staat niet op de agenda. Dank u wel. Dan gaan wij nu door naar … 

Mevrouw Hilders: En over het cadeautje aanbieden denk ik nog even na tot aan het eind van de vergadering.  

De voorzitter: Prima. 
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2. Lijst van besluiten en toezeggingen V.V. 14 februari 2019 (bijlage audiotranscript)  

De voorzitter: Dan gaan wij nu door naar agendapunt 2, de lijst van besluiten en toezeggingen van de V.V. van 

14 februari 2019. Zijn er opmerkingen van V.V.-leden over de besluitenlijst en toezeggingenlijst? Ik zie geen 

handen de lucht ingaan, dan is daarmee de lijst van besluiten en toezeggingen vastgesteld. 

3. Mededelingen 

De voorzitter: Dan gaan wij door naar agendapunt 3. Er zijn geen mededelingen.  

4. Insprekers 

De voorzitter: Er zijn geen insprekers. 

5. Vragenrondje 

De voorzitter: We gaan door naar 5. Er is geen vragenrondje. 

B     Bespreekstukken 

B.01 Onderzoek commissie Geloofsbrieven 

De voorzitter: En dan kom ik bij de bespreekstukken. Onderzoek commissie Geloofsbrieven. Ik heb begrepen 

dat twee leden van de commissie Geloofsbrieven het woord hierover willen voeren. Ik geef eerst het woord 

aan de heer Belt. 

De heer Belt: Dank u voorzitter. Het advies ligt nu bij iedereen op tafel? 

De voorzitter: Ja, het advies ligt bij iedereen op tafel. 

De heer Belt: Oké, dan ga ik verder. De commissie Geloofsbrieven, bestaande uit de heer Fekkes, mevrouw 

Hilders en mijzelf, heeft onderzoek gedaan naar de geloofsbrieven van de nieuw beoogde leden. Dat heeft 

plaatsgevonden in de afgelopen dagen. Hierbij zijn wij goed en ook snel ondersteund door de organisatie, dus 

ik zou graag namens de V.V. daar ook nu dank voor uit willen spreken. De commissie heeft geen 

belemmeringen gezien voor het toelaten van de leden, dus dat is goed nieuws. En dat vindt u ook terug in ons 

advies. Aan enkele leden zijn wel enkele toelichtende of verduidelijkende vragen gesteld nog, dat heeft gister 

plaatsgevonden. Dat ging over mogelijke rollen die conflicterend in de toekomst zouden kunnen zijn, of die 

onduidelijk waren, zoals bijvoorbeeld een adviesbureau waar iemand bij werkt en die is dan gevraagd om daar 

actief een verklaring over af te leggen dat zij alert zijn op conflicterende belangen, dit eventueel zullen melden 

als dit aan de orde is en zich dan ook, mocht dat zo zijn, van stemming zullen onthouden. Dat hebben alle 

beoogde leden waar dat van toepassing was, die hebben dat kunnen verklaren. Dus dat is wat ons betreft, 

komen wij tot dit positieve advies voor alle leden.  

De voorzitter: Dank u wel, de heer Belt. Dan geef ik nu graag het woord aan mevrouw Hilders. 

Mevrouw Hilders: Ja, dank u wel, voorzitter. Een kleine aanvulling nog. Het heeft ons wel verbaasd dat heel 

veel mensen kennelijk niet doorhebben dat het zijn van volksvertegenwoordiger bij het hoogheemraadschap 

van Delfland, dat dat je hoofdfunctie is. Dus er zijn nogal wat mensen die gewoon hun eigen werk hebben 
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vergeten op te geven als nevenfunctie. Daar hebben we ook verder op doorgevraagd, om dat dan wel te 

vermelden. Zelfs ook leden die al lid zijn van de V.V., dus het is misschien goed om daar aandacht aan te 

besteden, ook in het inwerkprogramma. Dank u wel. 

De voorzitter: Dank u wel, mevrouw Hilders. Zijn er nog andere opmerkingen van V.V.-leden naar aanleiding 

van het advies van de geloofsbrievencommissie? Nee.  

B.02 Besluit tot vaststellen rechtmatigheid verkiezingsuitslag en besluit tot toelaten van de benoemden 

De voorzitter: Dan stel ik voor dat wij doorgaan naar agendapunt B.02 Besluit tot vaststellen van de 

rechtmatigheid van de verkiezingsuitslag en het besluit wat voorligt is dat, in acht nemend het advies van de 

geloofsbrievencommissie, de V.V. besluit de rechtmatigheid van de verkiezingsuitslag van het algemeen 

bestuur van het hoogheemraadschap van Delfland, zoals opgenomen in het bijgevoegde proces-verbaal in 

bijlage 1, vast te stellen en de volgende benoemden als lid van de Verenigde Vergadering van het 

hoogheemraadschap van Delfland toe te laten, zodat zij morgen in de eerste Verenigde Vergadering in de 

nieuwe samenstelling kunnen worden beëdigd. Zijn er opmerkingen? Zo niet, dan stel ik vast dat deze 

besluiten zijn vastgesteld met unanieme stemmen.  

6. Sluiting 

De voorzitter: En dan wilde ik nu doorgaan naar al agendapunt, zeg maar 6, bij de sluiting. En ik zei aan het 

begin dat, dit is toch een bijzondere vergadering en de heer Fekkes die wilde als nestor in ieder geval van de 

gelegenheid gebruikmaken, dus ik geef hem graag het woord. 

De heer Fekkes: Voorzitter, collega’s, dames en heren. Ik kwam pas een muziekboek tegen met de titel Kun je 

nog zingen? Zing dan mee en het laatste lied daarin is, ‘Uren, dagen, maanden, jaren, vlieden als een schaduw 

heen’. Nu zal ik u niet gaan vragen om te gaan zingen, dat zou een groot personeelsverloop betekenen, dus u 

moet het even doen met deze opmerkingen die ik ga maken. Maar dit lied is toch kenmerkend voor de 

afgelopen vier jaar, want de tijd is toch geweldig snel gegaan. En overigens, in dat muziekboek daar stond ook 

het lied ‘De uil zat in de olmen’. Dat heeft zo langzamerhand natuurlijk ook een aardige politieke betekenis en 

daar maak ik me ook wat ongerust over, want ’s nachts hoor ik aan de overkant van mijn huis in de bossage 

ook een uil tekeer gaan. Nou, het zal zich vanzelf uitwijzen hoe dat loopt. Deze periode is ook erg snel voorbij 

gegaan. We zijn allen weer ouder en hopelijk ook wijzer geworden en in die vier jaar is er veel gebeurd. 

Delfland is voortvarend bezig met het uitvoeren van wettelijke taken, streeft ernaar dat men droge voeten 

houdt, in de hoop dat er afvalwater wordt gezuiverd en daarna in ons gebied blijft. Ook de restauratie van ons 

Gemeenlandshuis is een hoogtepunt. Dat kost geld, inspanning en samenwerking. Ik ga hier niet verder op in, 

de afgelopen jaren hebben we hierover met zijn allen beslissingen genomen en het college heeft alles nog 

eens op papier gezet. Daar kunnen we dus best tevreden over zijn, wellicht nog wat meer aandacht voor flora 

en fauna. Echter wil ik ook een minpunt niet onvermeld laten. De problemen binnen het college waren zo 

heftig dat die de krant haalden. Met de komst van de huidige dijkgraaf is er, zoals dat heet, rust in de tent 

gekomen. Dat verdient complimenten. Één van de opdrachten bij de formatiebesprekingen is in ieder geval dit 

soort gedoe te voorkomen. Ik heb u de vorige V.V. een spel kaarten gegeven. Dat was ingepakt en de kaarten 

waren nog niet geschud. Nu zijn de kaarten wel geschud, alleen het spel moet nog worden gespeeld en het zal 

blijken wie de meeste troeven heeft. De kiezer heeft immers gekozen. Wat betreft de verkiezingscampagnes 

zijn er nog wel wat aardige dingen te vermelden. De klacht dat wij te weinig zichtbaar waren, is nu volstrekt 

ongegrond. De reacties van de mensen op straat en in forums zijn divers. Zo ben ik voor zakkenvuller 

uitgemaakt. Ook waren er aardige suggesties. En dat zakkenvullen had ik eerst zonder n geschreven, maar het 
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blijkt dus nog erger te zijn, het is meervoud. Nou ja, het zij zo, u kent dat wel. Maar een andere aardige 

opmerking vond ik toch wel de man die een financiële oplossing had voor Delflandse tekorten. De man die 

leunde toch wat tegen me aan, had een werkbezoek gebracht aan het belendende café, zo bleek uit zijn adem 

en hij zei van ja, als jullie zoveel tekorten hebben, weet je dat de goudprijs zo oploopt? Dat wist ik niet, je kunt 

ook als vijftigplusser niet alles in de gaten houden. Hij zei, ja, die goudprijs die stijgt, dus weet je wat jullie 

moeten doen, goudvissen kopen. Misschien is dat ook een goede voor een 1 aprilgrap, voor op de website, 

voorzitter. En een andere aardige vond ik ook wel een oude mevrouw die naar me toekwam en zegt, weten 

jullie waar je eens aan wat moet doen? Ik vind het zo zielig, altijd die vogeltjes die uit die koekoeksklokken 

komen, dus je moet je koekoeksklokken verbieden. Ik zou dat meenemen en ik gooi het hier maar in de groep. 

Misschien iets voor de Partij voor de Dieren, maar ja, ik weet dat jullie de afgelopen tijd zeer serieus zijn 

geweest. Maar misschien ook een aardig 1 aprilgrapje. Sommige verkiezingsslogans van collegapartijen riepen 

bij mij wat vraagtekens op. Hoezo, niet politiek maar wel deskundig, in de verkiezingsstrijd? Of: zonder water 

natuurlijk geen bier. Waarschijnlijk opent zich een nieuw markt voor ons. Ook de lengte van sommige 

kandidatenlijsten baart me heel wat zorgen. Hield men van tevoren al rekening met een groot verloop? 

Kortom, een paar interessante weken waarin ik twee paar schoenen heb versleten, doch waarin mijn conditie 

zienderogen toenam. Overigens is in het weekend voor de verkiezingen mijn account gehackt, vanuit het 

buitenland. Zou ook 50PLUS dan toch voor de buitenlandse mogelijkheden een bedreiging gaan vormen? Ik 

voel me toch vereerd. Tenslotte, voorzitter, bedank ik iedereen voor diens inzet en samenwerking. Dat zijn 

natuurlijk de collega’s, maar ook de plaatsvervangers. De DB-leden en vooral de medewerkers. Hun namen wil 

ik hierbij noemen. Tamar Niemeijer en haar collega’s, die de verkiezingen hebben voorbereid en die tot diep in 

de nacht de verkiezingsuitslagen hebben verwerkt. Ook wil ik de secretaris-directeur bedanken voor zijn inzet 

en het maken van het boekje Strategische verkenningen 2019 en onze griffier. Ik heb weleens gezegd dat wij 

bij voortduren proberen haar overspannen te krijgen, maar zij houdt stand. Hélène, bedankt voor de service 

van jou en je medewerkers en blijf het volhouden. Onze medewerkers zijn het die Delfland draaiend houden, 

en zoals ik het al vaker noemde, ons kapitaal. Een motie moet onze waardering ondersteunen en collega 

Hombergen die zal dat zo voorlezen en ik wil iedereen, vanuit zijn eigen achtergrond heeft die bijgedragen aan 

de besluitvorming en dat gaf soms wat moeilijke discussie. Doch het uitgangspunt was toch altijd: het moet 

goed zijn voor Delfland en daar staan wij voor, het is ons Delfland. Voorzitter, collega’s, dames en heren, ik 

wens de vertrekkende V.V.-leden en de plaatsvervangers succes toe met het vinden van nieuwe 

maatschappelijke uitdagingen en blijf vooral gezond. De andere leden wens ik veel succes toe in de 

samenwerking met de nieuwe collega’s. Maak er iets moois van.  

De voorzitter: Dank u wel, de heer Fekkes. Dan geef ik nu graag het woord aan de heer Nanninga. 

Mevrouw Hilders: Voorzitter, stond dit op de agenda? Volgens mij hebben we dit niet behandeld bij de 

agenda.  

De voorzitter: Pardon. 

Mevrouw Hilders: Dit is toch geen agendapunt, voorzitter? 

De voorzitter: Ik zei aan het begin dat we bij de sluiting, ja, dat er een aantal leden waren die iets wilden 

zeggen in verband met het bijzondere dat dit de laatste vergadering is in deze samenstelling. 

Mevrouw Hilders: Ik vraag dat, omdat u zo strikt bent op de agenda.  

De heer Nanninga: Keurig aangekondigd, mevrouw Hilders. 



9 
 

De heer …: Moet die nu? 

De heer Hombergen: Ik geloof dat dat nu de volgorde wordt. Dank u wel, mijnheer de voorzitter.  

De voorzitter: De heer Hombergen. 

De heer Hombergen: Mijnheer de voorzitter, mede V.V.-leden en alle mensen hier vergaderd op de tribunes, 

ik wil dan nu de motie voorlezen als wij deze met een aantal leden nu hebben voorbereid. Motie Dank aan de 

mensen van Delfland. De Verenigde Vergadering van het hoogheemraadschap van Delfland, van de periode 

2015-2019, bijeen op woensdag 27 maart 2019, overziende dat de periode 2015-2019 veel heeft gevergd van 

de organisatie van Delfland, overziende dat we zowel onverwachte stevige droogte, forse plensbuien en 

heftige stormen hebben meegemaakt, dat Delfland ook soms in het centrum heeft gestaan van een 

mediastorm en dat deze periode zowel een nieuwe secretaris-directeur alsook een nieuwe dijkgraaf heeft 

gekregen, dat de structuur en omvang van de organisatie is aangepast, dat er vele stormen zijn geweest 

inderdaad, ik begrijp dat deze motie natuurlijk alle harten raakt, maar ik ga toch even voort met het voorlezen. 

Dat de organisatie twee keer is verhuisd en zich een nieuwe werkwijze in het kantoor heeft eigen gemaakt en 

dat ook boerderijbrand, koperdiefstal, vandalisme en menselijk leed ons niet is bespaard. Constaterende dat 

alle kerntaken van Delfland in vaak barre omstandigheden ook gewoon zijn uitgevoerd, ook met veel 

inventiviteit en inzet, spreekt uit: haar grote waardering voor de mensen in de organisatie die het mogelijk 

blijven maken dat wij allen op dit plekje van de aarde veilig, droog en gezond kunnen wonen, werken en 

recreëren. En dan: gaat over tot de orde van de dag en neemt afscheid. Dat is de tekst van de motie en dan wil 

ik die graag aan u aanbieden, maar deze keer wil ik het toch een beetje anders doen, want ik wil namens de 

fracties van deze vergadering een aantal dozen chocolaatjes hier aan de collega’s geven. Ik reken erop dat die 

eerlijk worden verdeeld. 

De heer Schouffoer: Als hij wordt aangenomen, die motie, Leon. 

De heer Hombergen: Ik wil één doos, gesigneerd door iedereen hier aanwezig aan de secretaris-directeur 

geven. En dan deze motie aan de dijkgraaf. 

De voorzitter: Volgens mij is hij door iedereen ondertekend, als ik dit snel zie. En uit het hartverwarmende 

applaus blijkt ook wel hoeveel steun deze motie heeft in de vergadering, dus ik ben er zelf ook heel blij mee, 

want ik denk dat het een hele terechte opmerking is richting de organisatie. Dank u wel. 

De heer Hombergen: En misschien, mijnheer de voorzitter, mogen we even een applaus geven aan u.  

De voorzitter: Dank u wel, mijnheer Hombergen. Dan geef ik nu graag het woord aan de heer Nanninga. 

De heer Nanninga: Dank u wel, voorzitter. Nu de heer Hombergen heeft gesproken ga ik over rechts nu. 

Geachte vergadering, toehoorders en medewerkers. Na 25 jaar politiek deskundig actief te zijn geweest, 

waarvan veertien jaar in de Verenigde Vergadering, neem ik afscheid van Delfland. De dijkgraven Piet Hein 

Schoute, Michiel van Haersma Buma heb ik van nabij mogen meemaken. Interessante karakters. Vervolgens 

commissies bemenst die onze griffier, onze secretaris-directeur en onze nieuwe dijkgraaf Piet-Hein Daverveldt 

hebben gekozen. Een voortreffelijk team, in mijn ogen. Ik dank hoogheemraad Ries Smits voor zijn kalmte en 

rust in de af en toe woelige tijden, Han Olphen, die inmiddels de meest groene bestuurder van het college is 

gebleken, hoogheemraad Houtzager, voor zijn inzicht in hoe de politieke verhoudingen dienen te zijn en ik 

dank je ook je ook voor je energie voor de klimaatadaptatie. Antoinette Jans, bedankt dat je in het gat wilde 
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springen dat Hans achterliet. Ik ga verder met de fractievoorzitters. Piet van Adrichem, hij is er niet, maar … Of 

is hij er inmiddels wel? Ik heb hem vanmiddag nog aan de telefoon gehad! Ik wil hem in ieder geval danken 

voor het doorzettingsvermogen dat hij heeft getoond met een lastige fractie, laat ik het dan zo verwoorden en 

ook voor zijn werk voor de coalitie. Hans Middendorp, ik dank je voor je humor en je affectie voor dieren, of 

het nu de uil van Minerva is, de rivierkreeft, of de boerenterriër. Paul van den Berg, voor het leuke en 

professionele contact afgelopen jaar op weg naar Den Haag. En dan spring ik meteen naar Sjoerd Fekkes, dank 

voor je wijze woorden en de gezellige ritjes naar huis. Ik dank ook oppositieleider Leon Hombergen, voor zijn 

integriteit en zijn inzet om het belang en imago van Delfland steeds voorop te stellen. Ik dank Manita Koop, 

voor de mooiste verkiezingsposter, toch met een wat teleurstellend resultaat. Ik dank Nieske Dijkhoorn, je 

hebt ruwe handen, maar een goed hart. Ik wens je echt het allerbeste. Willy de Zoete, ik dank je voor de 

goede sfeer. Marja Hilders dank ik voor de meer dan twaalf jaar die wij prettig hebben samengewerkt. Ik 

betreur het dat het contact steeds moeilijker werd. Bart Simon, ja, je bent nu groter gegroeid, dus je zult meer 

verantwoordelijkheid moeten pakken. Hans Schouffoer dank ik voor de vele adviezen. Je was het belangrijkste 

vierde lid van de fractie Water Natuurlijk. En ook Leo Boekestijn en Jan de Nooy, ons vijfde en zesde fractielid. 

Ik dank Pieter Stienstra, Marcel Vissers en Joke Verplanke. Marcel Belt dank ik voor je optimisme en 

vastberadenheid. Ik wens je een mooie toekomst hier toe. En zo eindig ik bij het langstzittende V.V.-lid, 

hoogheemraad Ingrid ter Woorst. Achttien jaar heb je deel uitgemaakt van dit bestuur. De eerste vier jaar als 

ingezetene en veertien jaar later begon je als mijn fractievoorzitter, van de categorie huiseigenaren gebouwd. 

Soepel en energiek wist jij het samenspel van op persoonlijke titel gekozen bestuurders tot een groep te 

smeden. Daarna was je zes jaar hoogheemraad met onder andere het nieuwe onderdeel natuurvriendelijke 

oevers in je portefeuille. Zowel intern en vanuit de V.V. was er veel weerstand, maar je gaf niet op. De 

portefeuille chemische waterkwaliteit heeft wellicht de meeste hoofdbrekens gekost. Het onderdeel 

handhaving kwam pas laat op gang, ondanks jouw tomeloze inzet. Het gaat nu de goede kant op met de 

waterkwaliteit, daar kun je trots op zijn. In het uniebestuur nam je zitting namens Delfland. Menig minister en 

andere hoogwaardigheidsbekleder heb je de hand geschud. Een functie die je met verve hebt vervuld. 

Voorzitter, ik sluit mijn dankwoord af. Er rest mij te zeggen dat ik allen het beste wens en in het bijzonder onze 

Ingrid. En een cadeautje.  

De heer Belt: Voorzitter, mag ik de speech van Lars heel kort afmaken? 

De voorzitter: Oké, de heer Belt. 

De heer Belt: Want hij zat natuurlijk niet in zijn eigen relaas. Maar Lars heeft ook een grote rol gespeeld in dit 

algemeen bestuur. Veertien jaar en twee maanden, dus volgens mij na Ingrid, of misschien gelijk met Marja, zo 

lang. Een belangrijke rol heeft hij gespeeld inhoudelijk, als fractievoorzitter, als lid van verschillende 

benoemingscommissies, net al even genoemd. We kennen hem allemaal als een woordvirtuoos, laten we het 

zo maar zeggen. Ik denk dat hij de mooiste speeches van Delfland heeft gehouden de afgelopen jaren, met 

hier en daar een grapje zoals een regenpijp of een fietspomp die iedere nieuweling gekregen heeft, denk ik. Hij 

was daarbij ook af en toe fel, maar altijd opbouwend en de boel bij elkaar houdend. Die rol heeft hij ook 

namens Water Natuurlijk ook in de coalitie gepakt, de afgelopen jaren, dus daar danken we hem graag voor. 

En graag noem ik hem ook nog hier even de specifieke aandacht voor de schrijnende gevallen rondom de 

kwijtschelding, waar hij altijd op gehamerd heeft. En natuurlijk de eindejaarsmoties, die voornamelijk met 

Leon Hombergen en Guido van der Wedden werden opgesteld. En dan noem ik er even een paar op. Vorig jaar 

de motie Klare taal, over de duidelijkheid van onze belastingaanslag. Twee jaar daarvoor de motie om 

onbespoten dijken tot bloei te laten komen. Het jaar daarvoor de motie, ook over onbespoten bloemen en de 

deelname van de Battle of the Beach. Een aantal jaar terug de motie om de gastvrijheid van Delfland te 
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bevorderen. En misschien wel het meest in het oog springend, motie Code rood voor de rivierkreeft, om de 

rivierkreeft op ons kerstmenu te krijgen. Nou heb ik dat nog niet gezien hier, maar ik wil hem daar graag ook 

een handje bij helpen en daarvoor hebben wij als fractie een klein cadeautje voor hem ook, dat zal ik even 

daar uit de hoek halen.  

De voorzitter: Dank u wel, de heer Belt. Dan komen we inderdaad bijna bij het einde van deze V.V. Ik zeg erbij, 

ik wil zelf ook nog iets zeggen, maar de woorden van de heer Nanninga die scheppen direct wel een probleem. 

Want hij zei, dan ga ik over rechts en ik heb nou de keuze tussen daar en daar, maar uw dijkgraaf is natuurlijk 

neutraal. Dus ik ga hier maar staan. Nee, ik blijf niet zitten. Dan doen we deze microfoon aan, misschien pikt 

hij het voldoende op. Anders praat ik gewoon hard. Ik realiseer me dat vandaag voor velen van u het einde 

komt van een lange reis. En daar past inderdaad een moment van reflectie bij. U bent allemaal bij Delfland 

aangemonsterd op hele verschillende tijdstippen. Toen Ernest Shackleton in 1913 metgezellen zocht voor een 

lange zeetocht met de Endurance naar de Zuidpool, toen plaatste hij een beroemd geworden advertentie. 

‘Mannen gezocht voor een riskante reis. Lage lonen, bitter koud, lange uren van totale duisternis, veilige 

terugkeer onzeker, maar eer en erkenning in geval van succes.’ Ik denk dat je kunt stellen dat weliswaar u niet 

dezelfde ontberingen heeft moeten doorstaan als die metgezellen van Shackleton, dat waren er 39, bijna de 

V.V., en gelukkig is uw gezelschap veel meer divers, maar toch zijn er ook wel parallellen. Want werken voor 

het waterschap is een avontuur met romantiek en ook spanning. Het is niet zomaar een functie. U bent 

eigenlijk de levende continuering van ruim zevenhonderd jaar geschiedenis die de essentie van Nederland 

raakt. Want Nederland bestaat dankzij en ondanks het water. Net als voor Shackletons metgezellen, is het 

voor u liefdewerk. Net als zij heeft u geen angst voor water en bent u niet bang voor af en toe een koude 

douche. En net als voor hen is vertrouwen ontzettend belangrijk. En ik weet, dat is af en toe best lastig 

geweest. Ik merk gelukkig dat vertrouwen nu meer dan ooit gezien wordt als een essentiële voorwaarde voor 

succes en het is goed om te zien dat u partijpolitieke verschillen heeft weten te overbruggen en dat u 

daardoor met elkaar hele mooie resultaten bereikt hebt. En ik realiseer me heel goed dat elke opsomming 

best riskant is, want ik kan niet alles benoemen, maar ik wil toch een korte poging doen. Klimaatkrachtig 

Delfland; de waterbergingen in Spangen en zo dadelijk ook in Westland en straks in het Molenvlietpark; het 

groen gas op De Groote Lucht en straks ook op De Harnasch; de S.C.H.O.O.N.-beslissing, straks voor De Groote 

Lucht en de omringende rietlanden; de gestage verbetering van de waterkwaliteit; meer vispaaiplaatsen en 

visvriendelijke gemalen; gestage vermindering van onze schuldenlast; en ook stimuleringsregelingen voor onze 

inwoners, zodat zij ook hun steentje kunnen bijdragen; ook innovatie, om maar twee dingen te noemen de 3Di 

en de WaterStraat; en misschien ook, niet in de laatste plaats juist, de verbeterde samenwerking met alle 

belanghebbenden en partners. Kortom, vele successen, u komt eer en erkenning toe. En daar wil straks, als we 

bij de borrel zijn, nog wat uitvoeriger op ingaan. Ik wil inderdaad mij graag aansluiten, zelf ook nog een keer te 

echoën, de motie van de heer Hombergen en mijn dank uit te spreken aan de organisatie en zeker ook allen 

die de laatste tijd heel hard in de weer geweest zijn om mijn eerste verkiezingsproces in goeie banen te leiden, 

dus dank daarvoor. En ik wil u nu graag uitnodigen om met mij naar beneden te gaan, zodat we met elkaar het 

glas kunnen heffen op uw inzet voor Delfland. En daarmee wil ik deze vergadering besluiten, dan ga ik toch 

één keer de hamer gebruiken. Dank u wel.  


